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P r o t o k ó ł Nr XL/2018 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 14  września 2018 r. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności              
12 radnych  ( w sesji nie uczestniczyli radni: Beata Malec, Jolanta Klimas, Krzysztof 
Jagusz) otworzył obrady, przywitał wszystkich zebranych i przedstawił porządek 
obrad. 
Nikt nie wniósł propozycji zmiany porządku obrad. 
 
Zatem porządek przyjęto w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. 100 rocznica Odzyskania Niepodległości 11 listopada 1918 – 2018 – Pomnik          

w Chróścinie. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 
8. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz  wsparcia Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie 
dodatkowych patroli policji przez Komendę Powiatową Policji w Nysie. 

10. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków oraz znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu 
spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy 
Skoroszyce. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres kolejnych 3 lat. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za korzystanie przez 
publicznego transportu zbiorowego i przewoźników drogowych z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest Gmina 
Skoroszyce. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem jest Gmina Skoroszyce, udostępnianych dla operatorów 
publicznych transportu zbiorowego i przewoźników  drogowych oraz warunków    
i zasad korzystania z tych przystanków. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za” bez 
odczytywania. 
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Ad 3 
 
W tym punkcie porządku obrad przewodniczący oddał głos księdzu Markowi 
Ruczajowi proboszczowi  Chróściny, Starego Grodkowa i Pniewia, który zgromadził 
wokół siebie mieszkańców parafii Chróścina  z inicjatywą obywatelska,  chcących 
upamiętnić 100-lecie odzyskania niepodległości. Część mieszańców Chróściny           
i Starego Grodkowa postanowiła upamiętnić to doniosłe wydarzenie pomnikiem. 
Władze gminne na czele z p. Wójt popierają taką inicjatywę, a ksiądz Marek Ruczaj 
zwrócił się z prośbą, aby na sesji uhonorować tych mieszkańców, którzy 
zdecydowali się wesprzeć to wydarzenie 
 
Ksiądz Marek Ruczaj – powiedział kilka zdań na temat niepodległości naszej 
Ojczyzny, odzyskania jej po 123 latach niewoli, zacytował słowa świętego Jana 
Pawła II o umiłowaniu naszej Ojczyzny oraz konieczności pielęgnowania 
niepodległości.  
Następnie poprosił p. Wójt Barbarę Dybczak oraz przewodniczącego Rady Gminy    
p. Henryka Sokołowskiego, aby wspólnie uhonorować medalami niepodległości            
i pamiątkowymi dyplomami tych mieszkańców, którzy wspierają swoją postawą 
inicjatywę powstania pomnika ku czci 100-tej rocznicy odzyskania niepodległości.  
 
Następnie głos zabrała p. Wójt  Barbara Dybczak. 
- jako wójt tej gminy  wspieram każdą społeczną inicjatywę. Wspieram inicjatywy, 
które służą zwykłemu podniesieniu jakości życia mieszkańców tej gminy. Ale ważne 
są przede wszystkim te, które noszą wartości nadrzędne. Jest to nade  wszystko 
patriotyzm. Ważnym jest, że od stu lat możemy się ciszyć wolnością, 
niepodległością, która nie jest dana raz na zawsze, o nią trzeba zabiegać, wolności 
trzeba się uczyć, żeby się nauczyć.  
 
Po tym nastąpiło wręczanie medali i dyplomów osobom z parafii Chróściny, Pniewia 
i Starego Grodkowa, których ksiądz Marek Ruczaj chciał uhonorować w ten sposób. 
Ksiądz Ruczaj wręczył również szarfy dla ojca i matki pomnika ku czci 
Niepodległości Pani Irenie Narożnej i Panu Józefowi Dziedzicowi. 
 
Po wręczeniu medali i dyplomów ksiądz Marek Ruczaj zabrał głos i powiedział, że  
ze swojej strony, w sposób szczególny  chciałby podkreślić wyjątkowość  p. Wójt 
Barbary Dybczak, jej ogromne zaangażowanie  i oddanie się naszej Małej Ojczyźnie 
jaką jest nasza gmina, dlatego chce uhonorować tę postawę również medalem 
pamiątkowym oraz statuetką Serce za Serce. 
 
p. Wójt – podziękowała i stwierdziła, że dla takich chwil warto pracować i starać 
się dla dobra naszej Małej Ojczyzny i dla dobra Polski. 
 
Radny Bryła – powiedział, że jego zdaniem innym mieszkańcom Chróściny 
należałoby się chociaż zwykłe dziękuję za trud i prace włożone dla dobra parafii      
i wcale nie chodzi o medale, czy dyplomy, ale o zwykłe dziękuję. 
 
Ubył radny Jan Filas.  
 
Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 
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Ad 4 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radny Winnik – ciszymy się, że lustro zostało wreszcie zamontowane, ale to lustro 
jest malusieńkie, nie wiem czy będzie spełniać swoją rolę, 
 
- przystanek szkolny jest zasypany koleiną, już to raz zgłaszałem, nic się jak na 
razie nie poprawiło, 
 
- dziury w drodze powiatowej od przystanku do posesji Nr 20, mieszkańcy proszą                    
o naprawienie, 
 
Radna Słowiak – też zgłaszam dziury w drodze gminnej na odcinku posesji Sołtysa 
do sklepu, 
 
Radny Kaczmarczyk – sprawa suszy – chce wyjaśnienia dlaczego w naszej gminie,   
w Starym Grodkowie  nie wszyscy rolnicy wiedzieli, że jest komisja, która 
sporządza protokoły zniszczeń 
 
Radna Fornalik – w imieniu dzieci z Makowic, które dojeżdżają do szkoły                 
w Sidzinie, bardzo proszą o dodatkowy przystanek przy sklepie Lewiatan, proszą 
również, żeby jeden tydzień one jeździły wcześniej, a Giełczyce później,                
a następny tydzień na odwrót,  
 
Radna Juśkiewicz - podziękowała Radzie Gminy i p. Wójt za wybudowany chodnik 
w Sidzinie na ul. Radziechowskiej, to bardzo poprawiło znacznie bezpieczeństwo na 
tej ulicy. 
 
p. Jan Hellebrandt – Sołtys Czarnolasu – zgłosił problem dziur w chodniku przy 
Kościele w Czarnolesiu, 
 
Radny Rzepka – w drodze na ulicy Szkolnej w Chróścinie, w tej części nie 
remontowanej są wielkie dziury, szczególnie przy przejeździe kolejowym. 
 
Obrady opuściła radna Urszula Fornalik. 
Od tej pory w sesji uczestniczyło 10 radnych. 
 
Ad 5 
 
Informacja p. Wójt za okres od ostatniej sesji tj. 26 czerwca 2018 r. do 14 września 
br. 
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Praca Wójta 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, Państwo 
Dyrektorzy, przedstawiam Państwu sprawozdanie z pracy Wójta w czasie od ostatniej sesji 
RG tj. od 27 czerwca 18 r. po dziś dzień, czyli 14.09.18 r. 

1.07 18 r. 

Kresowe lato w St. Grodkowie, finansowanie UM 

3.07.18 r. 

• Spotkanie z pełnomocnikiem Wojewody w związku z organizacją uroczystości 
Żołnierzy Niezłomnych. 

• Wyliczone środki finansowe w złotych/ grosze na 2019 rok  
do dyspozycji poszczególnych sołectw Gminy Skoroszyce: 

1. Brzeziny 18 048,94  
2. Chróścina 34 910,90  

3. Czarnolas 21 714 58 

4. Giełczyce 13 301,05  

5. Makowice 26 706,84  

6. Mroczkowa 14 837,13  

7. Pniewie 10 543,09  

8. Sidzina 34 910,90  

9. Skoroszyce 34 910,90  

10.Stary Grodków 21 540,03 

R a z e m : 231 424,36 

4.07.18 r. 

• Zebranie wiejskie w Chróścinie w sprawie termomodernizacji szkoły. 
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• W konkursie na najaktywniejsze sołectwo w pow. nyskim, które przeprowadzały NN, 
wygrała Sidzina, więcej na fb gm. Skoroszyce, gratulacje. 

5.07.18 r. 

• W zawiązku z pismem Wojewody Opolskiego dot. bezpiecznego wypoczynku w 
okresie wakacyjnym Wójt Gm. podpisała umowę na dodatkowe patrole na terenie 
gminy policji na mocy dotacji w wysokości 1 000 zł.  

• Podpisałam umowę z Radosławem Kołackim na sprzedaż, dostawę i montaż urządzeń 
zabawowych w Brzezinach, Giełczycach i St. Grodkowie na podst. oferty złożonej dn. 
7.06.18 r. i przeprowadzonych negocjacji, cena 35 590 zł. 

6.07. 18 r. 

• Nastąpiło otwarcie ofert na „Opracowanie dokumentacji tech. na budowę remizy OSP 
w Skoroszycach. Spłynęło 12 ofert. Najtańsza ARCHIPOLIS Przemysław 
Kowalkowski, Opole, cena brutto 32 841 zł, pełnienie nadzoru autorskiego 1 230 zł. 
Najdroższa oferta 102 090 zł, nadzór autorski 2 000 zł. 

• Odbyły się rady budowy: 

Termomodernizacja szkoły w Chróścinie – 1. etap i przebudowy drogi do Os. Zacisze- 2. 
etap. 

• Podpisałam umowę na wykonanie przebudowy ulicy Radziechowskiej w Sidzinie – 
budowa chodnika, etap 2., zadanie wykonywane będzie przez lokalną firmę Transport 
Towarowy Ryszard Biela z Sidziny za kwotę 194 492,13 zł. Termin wykonania 
zadania 30.08.2018 r. 

 

• Podpisałam umowę na nadzór inwestorski z M. Grygorowiczem podczas realizacji 
zad. pn. „Przebudowa dr dojazdowej do Os. Zacisze w Chrścinie- 2. etap”. 

• Podpisałam umowę na realizację zad inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 
dojazdowej do gr rol- obręb Czarnolas, Wykonawca Antoni Król, Opole, ul. 
Strzelecka 53 a, cena 493 062 zł brutto, termin 27 września 2018 r. Przypominam, że 
wykonanie tego zadania jest z dofinansowaniem z FOGR na wysokości 83 000 zł. 

7.07.18 r. 

Święto Gmin Powiatu – Czarnolas 1. miejsce w programie Odnowa Wsi. Czarnolas to 
zintegrowana społeczność, umiejąca wpisać się w zad. realiz. W ramach Pr. Odn. Wsi. 
Wybór tego sołectwa na najaktywniejsze w pow nyskim to dobry wybór. Lider Odnowy 
Wsi, sołtys, radna, Koło Kobiet, druhowie strażacy, sportowcy to ta część społeczeństwa, 
która dzięki pasji społecznikowskiej aktywizuje i integruje mieszkańców tego sołectwa. 
Ludzie działający w odnowie są świadomi potrzeb sołectwa i możliwości realizacji tych 
potrzeb, dlatego są odpowiedzialnymi partnerami do współpracy. Dzięki współpracy UM 
UG społeczności sołectwa jest zmodernizowana świetlica, kompleks sportowy, siłownia 
zewnętrzna, trybuny dla kibiców. 
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9.07 18 r. 

Podpisałam umowę na dofinansowanie śr finans Woj Opolskiego w wys 12 000 zł na 
dożywianie dzieci, co stanowi 60 % pomocy 40 % po stronie podatnika.  

12.07.18 r. 

Spotkanie z mieszkańcami Górnej w Skoroszycach w sprawie organizacji ruchu na tej 
ulicy.  

14- 15.07.18 r. 

3. edycja Festiwalu Folkloru Góralskiego w Skoroszycach w ramach MBO „Powrót do 
korzeni”, zawiązanie Zw. Podhalan, Oddział Górali Żywieckich w Gm. Skoroszyce, 
odznaczenie Bronisławy Dziergas Zasłużona dla Opolszczyzny- długoletnia sołtys, radna 
gminy i województwa kliku kadencji.  

16.07.18 r. 

• Podpisałam umowę na „Unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gm. Skoroszyce”, cena 11 212 zł, wykonawca Anna Fidala, Warszawa, ul. 
Marynarska 15, termin od dnna zawarcia umowy pomiędzy Gm. Skoroszyce a Woj. 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gosp Wod w Opolu do 29.09.18 r. i przedłożenia 
dokumentacji potwierdzającej wykonanie przedmiotu zamówienia do dn.12.10.18 r. 

• Z grupą seniorów gościliśmy w Dąbrowie. Jakie pozyskują dotacje, o jakie aplikują 
środki- wymiana doświadczeń 

18.07.18 r. 

Otrzymałam pismo dot. mojej prośby o przeznaczenie w bieżącym roku środków finans 
na usunięcie odpadów zgromadzonych przy ul Łąkowej. Starostwo podtrzymuje swoje 
stanowisko zawarte w piśmie z 4 czerwca, że deklarują dalszą chęć współpracy, ale nie 
osiadają wolnych środków finans w budżecie na 2018 r., które można by przeznaczyć na 
ten cel. 

21.07 16 r.  

Piknik wakacyjny dla dzieci w Sidzinie. 

23.07.18 r. 

Gm. Spółka Wodna w Skoroszycach otrzymała ponownie dotację od Wojewody 
Opolskiego w wysokości 24 499 zł na prace dot. udrożniania rowów melioracyjnych. 

28.07.18 r. 

Zawody wędkarskie o puchar Wójta na wyrobisku w Brzezinach 

4.08. 18 r. 
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Uroczystość integracyjna w czeskich Skoroszicach. 

5.08.18 r. 

Wyjazd Oddziału Górali Gm. Skoroszyce na 71. Międzynarodowe Spotkanie 
Folklorystyczne „Gorolskie Święto” w Jabłonkowie. Była to wizyta studyjna w ramach 
obchodów 100-lecia Odzyskania Niepodległości i 20-lecia Samorządu Woj. Opolskiego w 
Kraju Morawsko- Śląskim połączona z wycieczką historyczną szlakiem polskiego 
dziedzictwa kulturowego na Zaolziu (tablica pamiątkowa J. Piłsudskiego na dawnej 
kwaterze dowództwa I Brygady Legionów Polskich, złożenie kwiatów i zapalenia 
zniczów przy pomniku Legionistów na zabytkowym cmentarzu w Jabłonkowie, groby 
słynnych polskich górali, którzy krzewili polskość na Zaolziu (Jury spod Grónia, Władka 
z Młynka, Janka z Potoków), finansowanie UM, więcej na fb. 

6.08.18 r. 

• Oświetleniowa umowa serwisowa: Brzeziny- dobudowa oprawy LED na słupie 116, 
Sidzina – dobudowa oprawy LED na słupie 56 , wymiana 2 opraw na LED, wymiana 
6 opraw na LED zamontowanych na istniejącej sieci, termin do 31.10.18 r., opłata 
ryczałtowa za jeden punkt 8,64 zł netto. 

• Szkolenie w UG dot Funduszy Inicjatyw Obywatelskich, grupa pod nazwą 
„Sidzinianki” wniosek i sa fundusze 5 000 zl na zagospodarowanie zaplecza świetlicy. 

8.08.18 r. 

Zebranie wiejskie dot. kanalizacji sanit. postęp robót, przyłącza, dalsza realizacja zadania- 
perspektywy. 

 

10.08.18 r. 

• Kier OPS Aleksandra Masiowska Michułka- gość Radia Nysa 

• Odbiór chodnika Radziechowska – dr. powiatowa. 

• Dz nr 293/1 –renowacja rzeźby Św. Nepomucena w Sidzinie, termin rozpoczęcia 
Wniosek o dofinansowanie z Euroregionu Pradziad w partnerstwie z Czechami, 
Starosta Vidnavy Rostislav Kacora , projekt „Turystyczna przygoda z Nepomucenem 
w Euroregionie Pradziad”, dofinansowanie 85% 95 000 zł, przedsięwzięcie 111 000 
zł, wymiana doświadczeń na niwie społeczeństw lokalnych polsko- czeskich, 
renowacja figury Nepomucena 

14.08.18 r. 

Spotkanie z Piotrem Regeńczukiem z OCRG Opole w kwestii terenów inwestycyjnych: 

 

15.08.18 r.  
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Dożynki sołeckie- St. Grodków.  

16.08.18 r. 

Spotkanie z projektantem w sprawie remizy w Skoroszycach oraz dachu na remizie i świetlicy 
w St. Grodkowie 

18.08.18 r. 

• Zaproszenie na Śniadanie w Radiu Nysa na temat jednostek straży pożarnej. W 
audycji wziął udział Komendant Gm OSP RP M. Bryla, Prezes Zarządu Pow OSP RP 
Wł. Kresowaty, Prezes OSP w Niwnicy. 

• Dożynki Gm. w Makowicach. Fotorelacja na fb gm. Reprezentacja wszystkich 
sołectw. Piękna msza dziękczynna, podziękowania dla wszystkich, którzy włączyli się 
w organizację tego gminnego święta., piękne zagrody- nagrody, korony- arcydzieła, 
kuchnia, ciasto –nagrody, występy zespołów z Makowic- podziękowania dla p. Otylii 
Zawady, dla KGW, GOK, Sołtysa, strażaków, mieszkańców, finansowanie MBO 
„Powrót do korzeni”. 

19.08.18 r. 

Madonny kresowe w Wójcicach. 

20.08.18 r. 

• Spotkanie w sprawie organizacji uroczystości Żołnierzy Niezłomnych, 20.09.18 r. 

• Spotkanie z Radą Solecką z Chróściny w sprawie dożynek w Chróścinie 1.09.18 r. 

21.08.18 r. 

• Rada budowy w szkole w Chróścinie. 

• Objazd po Chróścinie, Makowicach, Skoroszycach- dużo pracy przed nami, 
mieszkańcami Gm. Skoroszyce…trzeba współpracy w trosce o estetykę gminy. 

• Spot. na pl. zabaw w Skoroszycach na osiedlu z Odnową Wsi, dalsze plany. 

 

Wiadomości ogólne 

1. Ubytki na dr pow Skoroszyce- Mroczkowa zostały 
zabezpieczone 23.07.18 r., a na Parkowej w Skoroszycach 
1.08.18 r.- wiadomość Zakładu Utrzymania Dróg 

 

23.08.18 r. 

Porozumienie w sprawie partycypacji w remoncie drogi do lotniska z ADM Szamotyły. 
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25.08.18 r. 

Dożynki sołeckie w Skoroszycach, Sidzinie, m. Pniewie, Brzezinach. 

1.09.18 r. 

Dożynki sołeckie w Chróścinie i w Mroczkowej, 

2.09.18 r. 

Dożynki Woj. w Paczkowie. 

3.09 18 r. 

• Uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego 2018/19. 

• Otrzymałam uchwałę RIO w Opolu w sprawie opinii o informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za 1. półrocze 2018 r. RIO opiniuje pozytywnie przedłożoną przez 
Wójta Gm. Skoroszyce informację o przebiegu wykonania budżetu za 1. Półrocze 
2018 r. 

• Podpisałam umowę o dotacji z WFOŚiGW w Opolu na kwotę 9 530,67 zł na zad. pn. 
Unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gm. Skoroszyce. Jest to 
85% kosztów kwalifikowanych. 

4.09.18 r. 

Podpisałam umowę z firmą Frykas na wykonanie prac polegających na konserwacji rowów 
melioracyjnych gminnych: 

• Chróścina – 300 mb – 1 770 zł 

• Skoroszyce- 1 270 mb- 7 493 zł 

• Skoroszyce- 630 mb- 3 717 zł, 

• Czarnolas- 250 mb- 1 475 zł, 

• Skoroszyce- 315 mb – 1 858 zł 

Razem 2 765 mb za 16 313 zł, termin od 31.08.18 r. do 31.10.18 r. 

5.09.18 r. 

Zawarłam umowę z Biurem Projektowym Grażyna i Ryszard Boreccy na „Opracowanie 
dokumentacji technicznej przebudowy dróg w Makowicach”(9 działek: ok. 1 100 m- dz 
nr275/3, 265,292, 408, 400, 403/1, 377,313), termin 30 listopada 2018 r., cena 22 878 zł 
brutto. 

6.09.18 r. 

• Komisja budżetowa 
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• Umowa z Bogusławem Podgórskim na konserwację rowu na dł 25 mb w Makowicach 
wzdłuż działki drogowej o nr ewid 376, cena 4 718 zł, termin 28.09.18 r. Zakres oferty 
obejmuje: wykonanie obustronne płotka żerdziowego na dł 25m na 2 m tj. 50 mb, 
wyprofilowanie skarp oraz umocnienie płytami betonowymi 25 m na 0,70 m razy 2 tj. 
35 m2, obsianie skarp trawą 45 m2. 

• Umowa z B. Podgórskim na mechaniczne odmulenie dna stawu, położonego w działce 
nr 239 w Makowicach wraz z wywiezieniem pozyskanego namułu, cena 6 000 zł 
brutto, termin rozpoczęcia 17.09.18 r., termin zakończenia 29.09.18 r. 

7.09.18 r. 

Komisja Rolna. 

8.09.18 r. 

• Spotkanie dla mieszkańców „Czyste powietrze”, wnioski przez WFOŚi GW, 103 mld 
zł do 2023 r. na wymianę źródła ciepła, solary, fotowoltaikę, głęboką 
termomodernizację budynków mieszkalnych. 

• Dożynki sołeckie w m. Czarnolas. 

10.09.18 r. 

• Komisja oświaty 

• Zebranie w Sidzinie z R Rodziców przedszkola, dyrekcją w sprawie pracy 
przedszkola. 

11.09.18 r. 

• Zebranie partnerów Subregionu Południowego z Marszalkiem Woj. opolskiego A. 
Bułą, mamy dodatkowe unijne środki finansowe w ramach RPO Woj. Opolskiego w 
wys. 610 000 zł.  

• Zebranie w sprawie funduszu sołeckiego w Giełczycach, 

• Zebranie stowarzyszenia w St. Grodkowie im. Bartek 

12.09.18 r. 

Zebranie f soł w Brzezinach. 

 

13.09.18 r. 

Podpisałam umowę na wykonanie termoizolacji części dachu wraz z pokryciem na budynku 
przy ul. Nyskiej 11 w Skoroszycach, termin 19.10.18 r., cena 43 793 zł brutto, wykonawca K. 
Sewioło. 

Wiadomości ogólne 
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1. Ubytki na dr pow Skoroszyce- Mroczkowa zostały 
zabezpieczone 23.07.18 r., a na Parkowej w Skoroszycach 
1.08.18 r.- wiadomość z Zakładu Utrzymania Dróg. 

2. Konserwacja rowów i koszenie poboczy- informacja Zakł 
Utrzymania Dróg jest wystarczające. Koszenie 2 razy w maju- 
czerwcu i sierpniu-wrześniu, pobocza w m. Pniewie wykoszone 
będą do 15 września. 

3. Zabiegi pielęgnacyjne chodników dr pow we wrześniu- 
październiku – info z ZUD. Jeśli chodzi o o wysepkę na 
skrzyżowaniu dr pow z dr woj. w Chróścinie, koszenie należy 
do zarządcy właściwego dla drogi wyższej kategorii. 

Dziękuję z współpracę radnym, sołtysom pracownikom samorządowym, dyrektorom, 
wszystkim ludziom dobrej woli za pomoc w działaniu dla dobra wspólnego. 

 
 
Do przedstawionej informacji głos zabrali: 
 
Radny Kaczmarczyk – czy przebudowa dachu na świetlicy w Starym Grodkowie 
będzie wykonana za taka kwotę, jaka została przeznaczona w budżecie, czy może 
udało się za tańsze pieniądze to zrobić? 
 
- czy przy okazji prac przy świetlicy udałoby się przebudować kanalizację               
w świetlicy, bo mamy z nią ciągle problem, 
 
- w sprawie sprzątania gminy, to moim zdaniem sami nauczyliśmy mieszkańców, że 
te prace wykonują pracownicy interwencyjni, a ludzie już wcale nie chcą nawet  
przy swoich posesjach sprzątać. Mam propozycję, jeździ pani teraz n a zebrania 
wiejskie, może zaproponować, żebyśmy się opodatkowali dobrowolnie, może na 
dodatkową złotówkę do opłaty śmieciowej i będziemy wtedy tymi pracownikami 
wszystko sprzątali, może da się wtedy zatrudnić w ramach tych środków więcej 
takich pracowników, 
 
p. Wójt – to nie jest takie proste, bo na razie płacimy 9 i 15 złotych na odpady, ale 
my jeszcze nie wiemy jak to będzie, bo wiecie Państwo, że toczy się spór gminy        
z EKOM-em na linii prawnej, bo na początku tego roku zaskoczono nas znaczną 
zwyżką opłaty za odbiór odpadów i składowanie ich na składowisku                          
w Domaszowicach, bo z tego gminy popisujące kilka lat temu porozumienie, 
korzystają. Czekamy na rozstrzygnięcie, bo jakieś na pewno będzie i na pewno 
trzeba się będzie liczyć z tym, że będziemy musieli niestety podnieść opłatę za 
odpady, mam nadzieję, że nie będzie trzeba jej dostosowywać do tego, co na 
początku roku sugerował nam EKOM, ale jakaś podwyżka musi nastąpić, a sprawa 
dbania o porządek w sołectwach nadal będzie istniała. 
 
p. Mecenas Dziadkiewicz -  w ramach opłaty za zagospodarowanie odpadów jest 
możliwość usuwania tzw. dzikich wysypisk, gdyby tę opłatę podnieść, to jest 
możliwość zatrudnienia większych liczby bezrobotnych do takich prac 
porządkowych na terenie gminy, 
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p. Wójt – wiecie państwo, że wiele osób nie płaci wcale, więc ta zwyżka w 
opłatach dotyczyłaby tych, którzy solidnie wywiązują się z tego obowiązku, 
 
p. Dziadkiewicz – z drugie strony wisi nad nami widmo tej podwyżki ze względu na 
to, że cena odbioru odpadów w Domaszowicach znacznie wzrosła, na razie 
wybroniliśmy się z tego, ale trzeba mieć świadomość, że to jest tyko przeciąganie 
sprawy, a i tak na podwyżka nas czeka. Odbierający od nas odpady EKOM zażądał 
podwyżki, na razie sobie radzimy, ale nie wiadomo jak długo to potrwa.  
 
p. Wójt - na razie jest tak jak było, nie będziemy nikogo na razie straszyć, jak 
będziemy już wiedzieć o konkretach, wówczas będziemy to rozpatrywać. 
 
Radny Kaczmarczyk – a co ze środkami na przebudowę dachu w Starym Grodkowie 
? 
 
p. Wójt – cena jest wyższa niż zaplanowana pierwotnie. Ceny bardzo szybko rosną, 
to, że znaleźliśmy wykonawcę, to graniczy z cudem, na rynku brakuje rąk do pracy. 
W naszej gminy w tej chwili realizowanych jest równocześnie 5 inwestycji, budżet 
na inwestycje, jak państwo wiecie na ten rok, to 9 milionów zł. w urzędzie pracują 
tylko te same osoby, co zawsze, nie ma dodatkowego zatrudnienia, wstrzymałam 
wszystkie urlopy wypoczynkowe, żeby skupić się na tych zadaniach, ale ludzie mają 
prawo do wypoczynku. Ale ja to muszę, chcę i zrobię, aby wszystko było jak 
trzeba. 
 
Przew. RG – jak to się dzieje z tą podwyżką, którą EKOM chce nam narzucić, 
przecież opłatę za odpady ustala Rada Gminy uchwałą, EKOM che większych 
pieniędzy, ale co się dzieje jeśli my tej opłaty śmieciowej nie podnosimy ? 
 
p. Dziadkiewicz – jest to tak powiązane, że Rada Gminy ustala stawkę,                 
a w związku z tym jesteśmy w stanie zaplanować środki, np. następnie mając 
określona kwotę możemy zaplanować przetarg na odbiór odpadów, analizujemy 
oferty, obowiązuje najtańsza oferta, patrzymy na nasze środki i wiemy, czy nam 
tych środków starczy. Jeśli ceny są wyższe, niż mamy środki, wówczas pozostaje 
nam ogłosić ponownie przetarg, albo wystąpić do Rady o podwyższenie opłaty za 
gospodarowanie odpadami.  
W obecnej sytuacji na razie mieścimy się w kwocie zaplanowanych środków, 
została podpisana umowa z firmą, lecz w międzyczasie zmieniły się przepisy co do 
opłaty środowiskowej na  RIPOK-u  w Domaszowicach i w całej Polsce. My mamy 
podpisaną umowę długoterminową, ale odbiorca powiedział przekazując nam na 
początku roku nowe stawki, że przystępując do przetargu nie brał pod uwagę 
wszystkich okoliczności zaistniałych w czasie trwania tej umowy, m.in. wzrostu 
opłaty środowiskowej, ale tez wziął pod uwagę inne czynniki, zatem zażądał 
aneksowania umowy, na co nie zgodziliśmy się i wnioskowaliśmy o przedstawienie 
rzeczywistej kalkulacji kosztów, z których wynikałaby ta podwyżka i wynikałoby      
z niej, że rzeczywiście są to czynniki mające wpływ na podniesienie opłaty za 
odbiór odpadów. Jak do tej pozy nie przedstawił tych kosztów, więc póki co sprawa 
jest jakby zawieszona, 
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Radny Kaczmarczyk – w takim razie, jak pan sądzi, czy jesteśmy i tak przed 
podwyżką opłaty śmieciowej ? 
 
p. Dziadkiewicz – myślę, że tak, bo ma na to wpływ m.in. zwyżka tej opłaty 
środowiskowej, która będzie z roku na rok wzrastać oraz to, że istnieje tzw. 
monopol naturalny tj. taki, który ma w swoim zakresie działania zezwolenie na 
tworzenie RIPOK-ów i prowadzenie zagospodarowania odpadów, ale tylko te, bo nie 
możemy już składować na innych wysypiskach, czyli takich, które tego zezwolenia 
nie mają. Tak więc są monopolistami na naszym terenie, bo w województwie są 
jeszcze tylko w Opolu i Kędzierzynie. Firma EKOM jest spółką, która prowadzi 
również zagospodarowywanie odpadów, a rozliczenie tego jest trudne. 
 
Radna Słowiak – samo podnoszenie opłaty, żeby było więcej bezrobotnych do 
sprzątania nic nie da, bo społeczeństwo nie czuje tego, że robi sobie krzywdę, 
zaśmiecając środowisko, wiedzą, że ktoś w końcu przyjdzie i to posprząta, 
młodzież nie zwraca na to uwagi, śmieci, butelki, puszki rzucają gdzie popadnie, 
nie można zwrócić uwagi, chyba, że bardzo delikatnie i z uśmiechem, bo wyzwią, 
albo pokazują agresję. 
 
p. Wójt – myślę, że to chodzi o to, żeby w rodzinie najpierw uczyć, a następnie       
w szkołach, bo wszyscy jesteśmy odpowiedzialni za to, co będzie w przyszłości, jak 
będziemy dbać o środowisko, o porządek u siebie i wszędzie. 
Więc ej dyskusji i uwag nie było. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
p. Skarbnik Piela – dopowiedziała, że wprowadziła jeszcze jedno zadanie, które 
będzie realizowane wspólnie ze stroną Czeską w ramach Subregionu PRADZIAD. 
Zadanie występuje pod nazwą Turystyczna Przygoda z Nepomucenem. Zadanie 
będzie. Należy wprowadzić to zadania do naszej uchwały WPF ponieważ jeszcze     
w tym roku zostanie wydatkowana kwota 4 400,00 zł na koordynatora projektu, 
pozostała kwota w wysokości 104 600,00 zł będą wydatkowane w roku przyszłym     
z podziałem na część inwestycyjną i merytoryczną. 
 
Nie było pytań i wątpliwości zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały      
i poddał pod glosowanie, przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/304/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
Ad 7 
 
Projekt zmian w budżecie gminy na 2018 rok był szczegółowo omawiany na 
wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
P. Skarbnik Piela – dopowiedziała, że należy wprowadzić jeszcze kilka istotnych 
zmian. Zwrot środków od Wojewody z funduszu sołeckiego jest mniejszy, niż 
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zakładaliśmy, wprowadzamy inne kwoty z na realizację projektów w szkołach w 
Skoroszycach i Chróścinie, są to kwoty niezależne od nas, takie otrzymujemy. 
 
Do przedstawionych zmian i dodatkowych zapisów nie było pytań i wątpliwości, 
wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, 
przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/305/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2018 r. 
 
Ad 8 
 
Informacja z realizacji budżetu gminy za I półrocze br. była omawiana na 
wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowana.  
Przewodniczący zachęcił radnych do dyskusji. Nie było dyskusji, wobec czego 
przewodniczący przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu          
o realizacji budżetu w I półroczu 2018 r. Opinia była pozytywna. 
Następnie przewodniczący zaproponował przyjęcie sprawozdania poprzez 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
 
 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowanym nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na remont elewacji kościoła 
parafialnego w Chróścinie był omawiany na wszystkich komisjach. Nie było 
jednomyślności w wyrażeniu opinii o projekcie uchwały.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Kaczmarczyk – zwrócił się z zapytaniem do p. Wójt i p. Skarbnik – czy 
podejmując tę uchwałę będzie ona realizowana w 2019 roku, czy ma dotyczyć 
jeszcze roku bieżącego ? bo jeśli to ma dotyczyć tego roku, to jako mieszkaniec 
Starego Grodkowa czuje się zniesmaczony, bo też mamy plany odwodnienia 
kościoła, które przepadną, jeśli nie rozpoczniemy prac do końca tego roku. Na 
koncie parafialnym jest ponad 50 000,00 zł, dlatego jestem zdziwiony, że 
proboszcz Chróściny i jednocześnie Starego Grodkowa nie wystąpił o dotację do 
tego naszego zadania. Dlatego nie podniosę ręki za zatwierdzeniem dotacji dla 
Chróściny, bo myślałem, że będzie wpływać więcej wniosków, powstanie komisja, 
która będzie to weryfikować i dopiera wtedy powstanie uchwała do zatwierdzenia. 
Nie podoba mi się, że tak tylko wszystko pompujemy w Chróścinę, która tak jak 
Makowice dostała już 10 000,00 zł na malowanie kościoła, 
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p. Wójt – to prawda, bo to były nasze ustalenia, że jak wpłyną wnioski, będziemy 
się zastanawiać, co dalej. Ale wpłynął tylko ten jeden wniosek, dlatego powstała 
uchwała intencyjna. Tylko ksiądz Ruczaj wystąpił z wnioskiem, żaden inny ksiądz 
tego nie zrobił. Mógł to zrobić, bo jest takim samym mieszkańcem gminy, jak my 
wszyscy. Ta uchwała jest uchwałą intencyjną dot. tego roku, ale nie wiem czy uda 
się  zrealizować, bo koniec roku za pasem.  
Jeżeli chodzi o dotację z Urzędu Marszałkowskiego, to jest to zupełnie inny 
fundusz, zupełnie inny obręb działania, to są starania księży, którzy skorzystali z 
powstałej dotacji, to starania księdza Zarzyckiego poprzez radną. Chciałam 
powiedzieć, że ja wspieram wszystkich księży w naszej gminie, jeśli mnie o to 
poproszą, poza księdzem Ruczajem, nikt nie złożył wniosku o dotację dotyczącą 
zabytków. Ksiądz Grzybowski firmuje sprawę petycji mieszkańców Skoroszyc o 
lampę na parkingu przy cmentarzu. 
 
Radny Kaczmarczyk – to jest jeden wspólny proboszcz, nie dla nas nie wystąpił        
o dotację, dlatego czuję się zniesmaczony tą sytuacją. 
 
p. Wójt – sądzę, że ksiądz podejmując te działania, chce zapewne skończyć pewien 
etap remontu kościoła w Chróścinie i zacząć następny. 
 
Radna Słowiak – ja też mam pewien niedosyt w tym temacie, bo jak była 
podejmowana uchwała o dotacjach na zabytki, to moim zdaniem strzeliliśmy sobie  
w kolano, bo patrząc na kolejkę, to nie wiem kiedy te parafie dostaną te 25 000,00 
zł, dlatego zapytałam, czy jest w uchwale słowo „do 25 000,00”. Gdybym 
wiedziała, że ksiądz ze Skoroszyc nie zechce lampy, to ja też przywiozłabym 
wniosek o dotację, bo miały być środki dla Skoroszyc, żeby zamknąć jakąś całość,   
a tu nagle pojawił się wniosek księdza z Chróściny. Chciałam zapytać, że są w tej 
chwili te pieniądze, czy ich nie ma, bo jeśli ich nie ma, to po co debatujemy nad 
tym, uważam, że jest to trochę na wyrost, 
 
p. Skarbnik Piela – jest to uchwała intencyjna, na ten moment nie ma środków, ale 
do końca roku jest jeszcze trochę czasu, na nawet może to zaistnieć w roku 
przyszłym, bo nie ma w uchwale konkretnej daty, być może  uda się znaleźć 
rezerwę środków w dziale opieki społecznej, ale p. Kierownik miała rozeznać 
sprawę z p. Mecenasem, 
 
 
Radna Słowiak – rozumiem to, ale my też chcieliśmy złożyć wniosek o dotacje, bo 
też prowadzimy podobne remont, na pewno złożymy go do budżetu na przyszły rok, 
 
p. Wójt – sprawa była  i jest otwarta i każdy mógł i może złożyć wniosek, 
 
Radny Kaczmarczyk – ja też myślałem, że wnioski będą składane dopiero do 
budżetu na przyszły rok, 
 
Radny Winnik – chciałem zapytać, czy to mieszkańcy też mogą składać takie 
wnioski, 
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Radna Słowiak – to jest przeznaczone na ochronę zabytków w miejscowościach nie 
tylko na kościoły, ale ogólnie na zabytki, a wniosek musi i tak podpisać ksiądz jako 
gospodarz, 
 
przewodniczący – pani Wójt mówiła, że jest uchwała intencyjna, jeśli ją 
podejmiemy, to co wtedy będzie się działo? 
 
p. Wójt – będziemy szukać w budżecie pieniędzy, 
 
Radna Słowiak – to jeśli dopiero będzie się szukać pieniędzy, to skoro wszyscy 
wiedzą, że taki wniosek można jeszcze teraz złożyć, to może wpłyną jeszcze jakieś 
wnioski i wtedy można to podzielić na dwie lub trzy części, bo teraz ju7ż wiemy      
o  co chodzi, 
 
p. Skarbnik Piela – dotacja udzielona w roku budżetowym musi być w tym roku 
rozliczona, działania nasze wspólne muszą być odpowiedzialne, istnieje jeszcze 
możliwość rozdysponowania rezerwy budżetowej, ale to można ewentualnie 
rozdysponować w miesiącu listopadzie, bądź grudniu, ale nie teraz,. Tak to na tę 
chwilę wygląda. 
 
p. Wójt – ja to wszystko wiem i rozumiem, że działania muszą być odpowiedzialne, 
ale też wiem, że zwolnią się pewne środki, bo ktoś miał przejść na emeryturę,        
a nie przechodzi. 
 
Radna Juśkiewicz – ja uważam, że nie ma co dzielić, bo najlepiej będzie, moim 
zdaniem, jak co roku ktoś otrzyma pełną kwotę, można wtedy zaplanować 
remonty, 
 
Radna Gmyr – chciałam powiedzieć, że w Chróścinie ksiądz kończy remont elewacji 
kościoła i trzeba będzie zapłacić 30 000,00 zł.  zbieramy pieniądze na remont, ale 
płaci tylko 80 rodzin, nie więcej, 
 
Przewodniczący – żebyśmy dobrze zrozumieli, że ta uchwała jest uchwałą 
intencyjną i jak ja podejmiemy, to muszą się znaleźć pieniądze, żeby przekazać 
dotację, żeby jeszcze w tym roku ksiądz się z niej rozliczył. 
 
p. Dziadkiewicz – podjęliście państwo uchwałę ustalającą zasady przyznawania 
dotacji, postępowania w trybie składania wniosków, więc konsekwencją jest to, że 
wpłynął wniosek, należy zatem na ten wniosek odpowiedzieć, więc p. Wójt 
przygotowała projekt uchwały, 
 
Radny Kaczmarczyk – ja tego nie kwestionuję, to dobrze, że p. Wójt przygotowała 
uchwałę, ja mam tylko żal, że ksiądz pominął Stary Grodków, a napisał wniosek na 
Chróścinę, 
 
Radna Rogalińska – skoro już tyle pieniędzy poszło na Chróścinę, to może dajmy 
innej miejscowości te środki, 
 
Przewodniczący – ale nie ma innego wniosku, więc nie możemy nad tym teraz 
rozmawiać, 
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p. Dziadkiewicz – jak teraz państwo nie przyznacie tej dotacji, to trochę 
nieładnie, bo ustaliliście zasady, więc trzeba być konsekwentnym, tym bardziej, że 
zostały spełnione kryteria określone w zasadach, 
 
Radna Słowiak – ja cały czas myślałam, że to będzie dla Skoroszyc, żeby zamknąć 
pewną całość , ale dopiero na komisji dowiedziałam się, że nie dla Skoroszyc tylko 
dla Chróściny. Jakiś czas temu wzięłam nawet druki do wniosku, ale sądziłam, że to 
na drugi rok do budżetu, jestem w stanie przywieźć nawet w poniedziałek wniosek   
i wtedy będzie do podziału kwota, ja wiem, że zbieranie na remont jest bardzo 
trudne, bo ludzie nie chcą płacić, to jest powszechny problem w każdej 
miejscowości. Jak remontowaliśmy mur przykościelny kilka lat temu, to 
pożyczaliśmy od ludzi pieniądze, a domówiliśmy się z wykonawca, że poczeka na 
zapłatę, jak nam wrócą środki unijne, a jak nastał obecny ksiądz, to się złapał za 
głowę, ze parafia ma dług 20 000,00 zł, ale wytłumaczyłam, że to jest wykonana 
praca, za którą zostaną zwrócone środki, mieliśmy czas na zapłatę do października 
roku następnego, ale ksiądz Zarzycki z pieniędzy, które zebrał po „kolędzie” już    
w lutym zapłacił wykonawcy całość i nie było długu. Muszę tutaj powiedzieć, że  
nasz ksiądz co do przejrzystości to jest jak najbardziej dobry, bo zbiera na tacę       
i przynosi, żeby wpłacić na konto parafii, to nie jest tajemnicą, że bardzo wspiera 
remonty w naszym kościele i stara się jak może, 
 
p. Wójt – chcę jeszcze raz powiedzieć, że nie odmawiam wsparcia żadnemu 
księdzu, jeśli się do mnie zwracają, to staram się każdemu pomóc. Ksiądz 
Grzybowski był tylko raz w ubiegłym roku z wnioskiem o oświetlenie na cmentarzu   
i to też zostało ujęte w zadaniach. Ksiądz Ruczaj zwrócił się o pomoc finansową na 
remont elewacji kościoła, też się do tego przychyliłam, reszta zależy od państwa, 
 
Przewodniczący – moim zdaniem nie ma co dzielić tych 25 000,00 zł, bo                
w przyszłym roku już ten kościół z Chróściny nie dostanie, wypadnie jakby               
z kolejki, będą mogły się starać inne parafie. Uważam, że skoro już kończą prace     
w Chróścinie, to należy im to przyznać niech zakończą już te prace, jeśli ktoś 
będzie głosował przeciwko tamtej uchwale o zasadach, 
 
p. Wójt – jak najbardziej zgadzam się z p. przewodniczącym i uważam, że              
w jedności siła, jeśli jest współpraca księdza i innych środowisk, to przynosi to 
efekty, jeśli tego nie ma, nie można spokojnie działać. Większość z nas jest 
równocześnie katolikami, parafianami i radnymi, więc te działania się pokrywają. a 
Działamy dla dobra wspólnego, 
 
Przewodniczący – wspieramy zabytki w miejscowościach, to jest cel nadrzędny,      
a czy ktoś jest wierzący, czy nie, to inna kwestia. 
 
Więcej dyskusji nie było, przewodniczący przystąpił do przedstawienia projektu 
uchwały. Przyjęto 9 głosami „za”, przy 1 „przeciw” 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/307/2018 w sprawie udzielenia dotacji celowej na 
dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków oraz znajdujących się w gminnej 
ewidencji zabytków. 
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Ad 11 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za” 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/308/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 
publicznych na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały  
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/309/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
 
 
Ad 13 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/310/2018 w sprawie ustalenia stawki opłaty za 
korzystanie przez publicznego transportu zbiorowego i przewoźników 
drogowych z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 
zarządzającym jest Gmina Skoroszyce. 
  
Ad 14 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały   
i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XL/311/2018 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Skoroszyce, udostępnianych 
dla operatorów publicznych transportu zbiorowego i przewoźników  drogowych 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
 
Ad 15 
 
Na interpelacje z poprzednich i bieżącej sesji odpowiedziała p. Wójt. 
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Radnemu Kaczmarczykowi – złożyła pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z 
prośbą o wyjaśnienia dlaczego są różne wysokości progów w Starym Grodkowie. Do 
tej pory nie udzielono odpowiedzi. 
 
- w sprawie naprawy lamp przy drodze wojewódzkiej  - zostały naprawione, 
wymienione, teraz jest dobrze. 
 
Radnemu Winnikowi – zostało wysłane pismo do Zakładu Utrzymania Dróg w Nysie    
o przyśpieszenie remontu drogi powiatowej, przyszła odpowiedź, że ubytki zostały 
uzupełnione, 
 
Radnemu Jaguszowi – pozostałości po wycięciu drzew zostały usunięte z pobocza 
drogi powiatowej do Brzezin, 
 
p. Lenartowicz Sołtys Pniewia – w sprawie konserwacji rowów przy drodze 
powiatowej w  m. Pniewie od początku drogi powiatowej przy drodze 
wojewódzkiej do końca miejscowości. Odpowiedziano nam, ze koszenie poboczy 
odbywa się dwa razy do roku, wiosną i końcem lata, to drugie koszenie nastąpi do 
15 września br. 
 
p. Hellebrandtowi Sołtysowi Czarnolasu – też sprawa wykoszenia poboczy na 
odcinku drogi od m. Łanów posesja  Nr 18 do końca m. Czarnolas, otrzymałam 
pismo, że pobocza zostały wykoszone, 
 
- sprawa zamontowania lustra przy drodze powiatowej Czarnolas – Jaszów, temat 
został zgłoszony, nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi, 
 
- sprawa niezabezpieczonej studni w m. Czarnolas – Łanów – zostało wysłane 
odpowiednie pismo do właścicieli posesji w celu zabezpieczenie studni. 
 
p. Wójt – dodała, że w sprawach dróg niezależnie kto nimi zarządza, sama poprzez 
pracowników interwencyjnych robi naprawy inne prace nie bacząc, kto jest 
właścicielem, bo ludzie nie wiedzą o tym, dla nich wszystko, co w gminie jest 
gminne, czyli odpowiedzialnym jest kto? Wójt! Więc robię, co mogę, chociaż nie 
podoba mi się to, bo każdy powinien robić to, co do niego należy. Jeśli robię jakąś 
imprezę plenerową, to robię to ze środków, które pozyskujemy z różnych 
programów, żeby nie obciążać podatników i budżetu gminnego. 
 
Radnemu Kaczmarczykowi – w sprawie komisji ds. oszacowania szkód 
spowodowanych suszą. 
 
p. Wójt –  wczoraj otrzymałam pismo od p. Wojewody podpisane przez  Ministra 
Rolnictwa w sprawie suszy. 
Również wczoraj Sołtys Bryła zgłaszał mi, że jeden z rolników w Chróścinie 
twierdzi, że rolnicy  nie wiedzieli, że można składać wnioski po to, żeby komisja 
mogła  oszacować straty. Pracownik merytoryczny twierdzi, że powiadomił 
wszystkich sołtysów o tym. Moim przedłużeniem działania  na sołectwa są właśnie 
Sołtysi, którzy powinni być łącznikami ze swoimi mieszkańcami, przekazywać to, co 
na sesji zostało ustalone. Być może komuś umknęły te informacje, bo np. 
wychodzili z sali  i wracali, albo się wyłączali i nie do końca słyszeli, co się mówi. 
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Ponadto wszystkie informacje są umieszczane na naszej gminnej stronie 
internetowej, w zakładce  „działalność Wójta”. Tam zamieszczane są informacje, 
można się z nimi zapoznać. Tak więc wszyscy Sołtysi byli powiadomieni. Teraz jest 
już następna sprawa dot. nie zbóż, a kukurydzy i wiem, że pracownik już zbiera 
zgłoszenia, ale to nie jest takie proste, bo nie wszystko jest uznawane, 
 
p. Hellebrandt – nie wszystko uznają, bo punkt pomiaru pogody znajduje się chyba 
w Lasocicach i jak tam jest susza, to u nas może jest nie być i odwrotnie, 
 
p. Wójt – ja myślę, że to jest dobra sprawa do zgłoszenia do Laski Marszałkowskiej 
poprzez Posłów Ziemi Nyskiej,  
 
Radny Kaczmarczyk – teraz nie ma globalnych opadów, tylko punktowe, w jednym 
miejscu pada ciągle i tam są piękne plony, a w drugim nie pada wcale i tam jest 
susza, więc nie można się opierać tylko na jednych pomiarach, 
 
Radny Bryła – jako sołtys Chróściny nic nie wiedziałem o kom misjach, rolnicy są 
zdenerwowani, bo są stratni, wszystko się skupiło na mnie, bo do wczoraj było 
składanie wniosków, a rolnicy z Chróściny nic nie wiedzieli. Ja jestem na co dzień   
z rolnikami, rozmawiam z nimi, a wyszło na to, że ich nie informuję o ważnych dla 
nich sprawach, 
 
Radna Słowiak – to czy jest już za późno na składanie tych wniosków? 
 
Przewodniczący – to nie chodzi o wnioski, lecz o protokoły zniszczeń sporządzone 
przez komisję. Sam tego już nie składałem, bo się dowiedziałem, że i tak nasza 
gmina nie złapie parametrów, więc się wycofałem. Całego zamieszania zrobiła 
wypowiedź Ministra Rolnictwa, który mówił o dopłatach do suszy.   
 
Radny Rzepka – nie może był mowy o suszy do momentu, kiedy Instytut Pomiaru 
Pogody stwierdzi, że była w pewnych rejonach susza, czy jej nie było. 
 
Ad 16 
 
Radna Słowiak – mieszkańcy pytają co będzie z budynkiem po byłej szkole? 
 
p. Wójt – przygotowujemy go do wystawienia na sprzedaż, 
 
Radny Winnik – chciałbym podziękować p. Wójt, kolegom i koleżankom radnym, 
wszystkim, którzy byli zaangażowani w budowę drogi w Mroczkowej. Jest to 
podziękowanie również od wszystkich mieszkańców.  
 
Radna Rogalińska – mieszkańcy ul. Powstańców Śląskich od mostu w stronę ul. 
Górnej cały czas są zainteresowani rozbudową i pociągnięciem nitki gazociągu, 
proszą o zorganizowanie spotkania. Została puszczona lista chętnych, bardzo 
proszę, aby p. Wójt przychyliła się do tego. Ludzie są bardzo zainteresowani, bo 
powstały i powstają nowe domy, gdzie mieszkańcy chcieliby ogrzewać budynki 
gazem, 
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p. Rudkowski z-ca Wójta – jeśli będzie wystarczająca ilość osób zainteresowanych, 
wówczas zorganizujemy spotkanie z przedstawicielem zakładu Gazowniczego  na 
ten temat, 
 
p. Wójt – miałam w swoim programie wyborczym gazyfikację Chróściny, 
zorganizowałam spotkanie z przedstawicielem odnośnie gazyfikacji, przyszło ok. 30 
mieszkańców, ale, kiedy usłyszeli,  ile to będzie kosztować, to wzięli wizytówki i 
nic z tego nie wynikło. Przedstawiciel wyliczył, że to będzie kosztować mieszkańca 
ok. 20 000,00 zł 
 
Radna Rogalińska – to prawda, ale teraz można będzie wystąpić o kredyt nisko 
oprocentowany za tego typu sprawy, który będzie działał w rozciągniętym czasie, 
gdzie można spokojnie działać, 
 
Radna Słowiak – zaprosiła wszystkich zebranych na kolejną edycję konkursu 
kiszenia kapusty do Makowic, 
 
p. Wójt – przekazała zaproszenie od strażaków ze Skoroszyc na imprezę w parku 
przy wiacie również na 22 września br., 
 
następne zaproszenie na 29 września na uroczystość patriotyczną, obchody   
uczczeni  Żołnierzy Niezłomych na lotnisku w Starym Grodkowie. 
 
Na tym wyczerpany został cało porządek sesji, wobec czego przewodniczący 
zamknął obrady. 
 
Protokolant:        Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


